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استیضاح وزیر

دفاع بد!

دنبال شکار لحظه ها 

واکنش همتی 

شکایت پدر یکتا جمالی 

دعوا بر سر طرح 

نادیده نمی گرفت

روحانیون می توانند 

انباشتگی روانی 

قیمت روی کالا 

خبری در فضای مجازی منتشر شد مبنی بر اینکه مجلس قصد استیضاح 
وزیر آموزش و پرورش به دلیل تدوین آیین نامه رتبه بندی را دارد. یک عضو 
کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس در ایــن خصوص مطرح کرد که از 
عملکرد بعضی ها من راضی نیســتم. در نتیجه در مرحله اول با تذکر و سوال 
سعی می کنیم کار را پیش ببریم اگر هم نشد به سراغ استیضاح می رویم. بنده 

خیلی از عملکرد ایشان راضی نیستم. 

روزنامه رسالت با اشاره به طرح جدید یارانه ای دولت نوشت:تفکیک 
بین معاند و معترض و مخالف از اوجب واجبات در این ایام است. با معاند باید 
قاطعانه برخورد کرد و با مخالف و معترض باید کریمانه همراهی کرد تا اولا 
به سمت عناد و لجبازی نرود و آن جبهه را تقویت نکند و ثانیا به سمت جبهه 
خودی قدم بردارد.در این مســیر، تکلیف قطعی برخی دوستان، دفاع نکردن 
اســت! چراکه هیچ پاس گلی مثل »دفاع بد«، رقیب را در معرض گلزنی قرار 
نمی دهد.از طرفی برخی افرادی که مسلح و مجهز به علم و حلم توأمانند، باید 
شانه خالی نکرده و در دل میدان حرف بخورند، طعنه بشنوند، آماج تهمت ها 
و توهین ها قرار گیرند، فریاد بشــنوند و در پاسخ، روشنگری، تبیین و ترمیم 

کنند. اگر تبیین، ساده بود، پیش از آن، لفظ »جهاد« نمی آمد.

ســلیمی نمین، فعال سیاســی اصولگرا گفت :اصلاح طلبان باید برنامه 
منطقی ارائه دهند، متاســفانه امروزه ما آن گونه که باید شــاهد این موضوع 
نیستیم حتی از جانب نیروهای اصلاح طلبی که به طور دقیق اعلام می کنند ما 
باید همیشــه فعال باشیم اما در فعالیتی که دنبال می شود یک فعالیت منسجم 
فکری نیســت بلکه شــکار لحظه ها در مورد رقیب است.جریانات فکری و 
جریانات سیاســی باید منطق و برنامه خودشــان را تبیین کنند و راه حل های 
خودشان را برای جامعه تشریح کنند، این بهترین و عمیق ترین فعالیت سیاسی 
اســت.من فکر می کنم که دولت و مجلس امروز باید آماده باشــند تا هزینه 
تصمیمات جدی را پرداخت کنند و اینگونه نباشــد که در بحث کارشناسی 
بگویند درســت اســت اما وقتی می خواهند هزینه آن را پرداخت کنند سعی 

کنند که شانه خالی کنند.

عبدالناصر همتی در یادداشــتی در توئیتر نوشت: من همواره نظراتم را 
درباره مســائل اقتصاد کشور در توئیتر و اینســتا صریحا مطرح می کنم و از 
کسی هم واهمه ندارم. سوابق ماه های اخیر موید ادعایم است. وی عنوان کرد: 
شرایط کشور را هم به خوبی درک می کنم و به همین دلیل تصمیم گرفتم در 
فرصت دیگری در کلاب هاوس نظرات اقتصادی ام را مطرح و گفت و شنود 
داشته باشم. مصطفی تاجزاده در توییتر نوشته بود برخی نهادهای امنیتی مانع 
از حضور همتی در یک نشست کلاب هاوسی با موضوع یارانه ها شده بودند.

خانواده یکتا جمالی خصوصاً پدر و خواهر او، با توجه به اینکه مسئولان 
فدراســیون از رئیس گرفته تا دبیر و نایب رئیس و...، حاضر به پاســخگویی 
درســت و حسابی و شفاف سازی ماجرا نیستند تا نگرانی این خانواده را کم 
کنند، قصد شکایت دارند. خواهر یکتا جمالی درباره پناهنده شدن خواهرش 
به آلمان می گوید:یکتا برای عروســی من که قرار بود بعد از بازگشــت او از 

مسابقات جهانی یونان باشد، قول داده بود دست پر برگردد. 

۴۶ نماینده مجلس یازدهم، اخیراً طرح »استفاده بهینه از اشیاء باستانی و 
گنج ها« را تدوین و مطرح کرده اند.طرحی که به عقیده مجلسی ها قصد دارد 
اشــیا باســتانی را حفظ کند، ایجاد اشتغال کند و کاوش های باستان شناسانه 
را ســر و ســامان ببخشد.این در حالی است که جامعه باستان شناسی خلاف 
این عقیده را دارند و به انتقاد از این طرح پرداخته اند.آن ها معتقدند که طرح 
مجلســی ها به حفاری ها و قاچاق های غیرمجاز، رسمیت می بخشد.اساتید 
باســتان شناســی همچنین تاکید دارند که کلیت طرح مغایر با برخی قوانین 

موجود در کشور است.

علی محمد نمازی، فعال و تحلیلگر سیاسی گفت : »درباره محتوای گفت وگو 
باید بگویم که عموم سخنان آقای رئیسی حالت تبلیغاتی داشت. او می گوید مقابله 
با کرونا در دولت ســیزدهم مدیریت شــد؛ در صورتی که اولا کرونا یک آغازی 
داشت و حالا در تمام جهان به پایانش نزدیک می شود و ثانیا عمده زحمات مبارزه 
با کرونا و تهیه واکسن و راه های ارتباطی با کشورهای مختلف برای خرید واکسن 
در دولت قبلی  صورت گرفت و بهتر بود آقای رئیســی برای تعریف از دولت 
خودش، زحمات دیگران را نادیده نمی گرفت و اگر پیروزی ای در موضوع مقابله 

با کرونا وجود دارد، بیشتر سهم این پیروزی برای دولت آقای روحانی است«.

مجتبی ذوالنوری، رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با اشاره به دیگر نقش های روحانیت، گفت: کمک به حل مشکلات مردم از 
دیگر اقدامات روحانیت بوده است. امروز مشکلات معیشتی به شدت مردم را 
اذیت می کند و هر کدام از روحانیون به هر نحوی در سالم سازی نظام اقتصادی 
کشــور، فعال سازی عرصه انقلاب، تشویق مردم به توحید و دیگر فعالیت ها 
می توانند نقش ایفا کنند، ما مسیر را ادامه می دهیم و ان شاءالله معیشت مردم 

و عزت آن ها حفظ شود و نظام اسلامی روز به روز تعالی بیشتری پیدا کند.

امیرحسین جلالی، روانپزشک اجتماعی گفت :جامعه با یک انباشتگی روانی 
مواجه است که در پس بحران های اقتصادی و اجتماعی که از ۴ سال پیش رخ داده، 
پنهان شــده است.جامعه در شرایطی وارد بحران کووید-۱۹ شد که مردم هنوز 
درگیر موضوعات جدی قبلی بودند که بخشی از آنها حل نشده بود. بعید نیست 
که هم در این دوران و هم بعد از کرونا، زمینه افزایش مصرف مواد اعتیادآور ازجمله 
دخانیات افزایش پیدا کند و در کنار آن مشکلات سلامت روان هم بیشتر شود و 
پارامترهای اجتماعی تحت تأثیر قرار گیرد.در شرایط فعلی، دیگر مصرف سیگار 

یا سایر مواد، نوعی لذت جویی نیست، بلکه به عنوان خودزنی شناخته می شود.

شاهمیرزایی معاون وزیر صمت گفت: معیاری که ستاد تنظیم بازار کشور 
اعلام کردند زمان ۲۲ اردیبهشت زمان عرضه و فروش کالاها است یعنی از آن زمان 
هر کالایی که در این چهار قلم روغن، مرغ، تخم مرغ و لبنیات عرضه می شود، با 
قیمت های جدید است. وی افزود: این که چه زمانی تولید شده ملاک عمل نیست، 
چون قطعاً یک دوره تولید و توزیع این کالاها است، بنابر این مردم نگران نباشند که 
این کالا از قبل یا بعد است، چون در نظام تولید آن مابه التفاوت هایی که اختلاف 
قیمت جدید و قدیم است محاسبه شده و از عوامل تولید و توزیع آن ها اخذ شده 
است و از زمانی که دولت و ریاست جمهور تصمیم گرفته و در تلویزیون اعلام 
کرده که همه دستگاه ها و سازمان ها اعلام شده که قیمت های جدید باید اعمال 
شود.  لذا من از مردم خواهش می کنم با خیال راحت استفاده کنند و خیلی به آن 

قیمتی که روی کالا است توجه نکنند.

اخبار ویژه ... ویس کرمی نماینده مجلس شورای اسلامی:

همه قوا پای کار بیایند تا آسیب ها فراتر 
از این پیش نرود

سرویس سیاسی- مهرداد ویس کرمی نماینده 
مردم لرســتان در مجلس شورای اسلامی در پاسخ به 
این ســوال که آیا طرح پرداخت یارانه چهارصد هزار 
تومانی در وضعیت معیشتی مردم تاثیرگذار خواهد بود 
یا خیر، گفت: بحث هدفمندی یارانه ها مدت زیادی 
است مطرح شــده بود و دولت های مختلف آرزوی 
اجرای ان را داشــتند. شاید درباره آن شعارهایی دادند 
اما نتوانســتند به آن ورود کنند. بــه طور مثال درباره 
ارز ترجیهی که به شــکل عادلانه توزیع نمی شد. ارز 
ترجیهی به قشر اقلیتی پرداخت می شد که قشر وسیعی 
از آن محروم بودند و اگر هدفمندی یارانه ها به شکل 

واقعی اجرا می شد، تبعات کمتری داشت.
وی افــزود: البته اجرا نکــردن آن به تفاوت ارز 
آزاد و دولتــی بود که فاصله ارزها کمتر بود. اما امروز 
دولت کار بزرگی را شــروع کرده است. اگر این طرح 
با برنامه حساب شده و آینده نگر نباشد و تمام جوانب 
کار رعایت نشود آسیب زا خواهد شد. اما اگر همه این 
موارد اجرا شــود دولت باید در مرحله گذار از مردم 

مراقبت کند.
ویــس کرمی گفت: بحث نظارت ها باید جدی 
باشــد که اگر نظارتی وجود نداشــته باشد به ویژه به 
دهک های پایین آســیب زیادی می زند. اجرای طرح 
کار ســختی است و عوارضی هم دارد. همان طور که 

رئیس جمهور هم به آن اشاره کرد.
این نماینده مجلــس در ادامه گفت: کار خیلی 
دشــوار است و همه قوا باید پای کار بیایند و نظارت 
جــدی انجام دهند، مردم را توجیــه کرده و نگذارند 
آســیب ها فراتــر از این پیش برود. یکــی از بدترین 
کارهای ممکن آن اســت که اجرای این طرح در میانه 
راه رها شود که در آن صورت خسارت بیشتری وارد 

می کند.
ویس کرمی در پاســخ به این ســوال که آیا رقم 

پرداختی واقعا مناســب اســت یا خیر، گفت: در این 
موضوع باید کارشناســان اقتصادی نظر دهند. طبیعتا 
این یارانه،  اثراتی دارد که بیشــتر از برنامه ریزی دولت 
است و ممکن است سواستفاده هایی از این فضا انجام 
شــود. اما میزان آن مشکلات و سواستفاده ها به تدبیر، 
آینده نگری و حرکت دولت بستگی دارد. ادامه وضع 
موجود چاره ای جز قطع عضو نخواهد داشت. شاید 
امــروز بتوانیم با جراحی کاری انجام دهیم اما ادامه آن 
منجر به قطع عضو خواهد شــد. باید واقع بینانه ازا ین  

پیچ تاریخی عبور کنیم.
وی درباره آنکه آیا درباره تعیین این رقم، دولت 
با مجلس مشــورت کرده بود، گفت: مجلس یازدهم 

در بحــث بودجه، دولت را موظــف به حذف یارانه 
کرده بود. اما مجلس شرط کرد اگر اقدامات دولت در 
حمایت از قشر آسیب پذیر جامعه باشد، مانع نخواهد 
شد. به هر حال مجلس رای داده و دولت هم بدون رای 

مجلس نمی تواند کاری انجام دهد.
ویس کرمی در پاســخ به این ســوال که آیا شما 
موافق اجرای این طرح هستید یا خیر، گفت: ما می دانیم 
که اجرای این طرح مخاطراتی دارد. اما گرای اقتصادی 
و کارشناسی مجلس بر آن بود تا انجام دادن آن بهتر از 
انجام ندادن این طرح است به شرطی که شروط مجلس 
رعایت شود و مردم توجیه شوند. به هرترتیب ما نگران 

هستیم و تصمیمات بزرگ بدون نگرانی نیست.

سرویس سیاسی-نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی با شفاف سازی قوه مقننه از جمله مجلس 
شورای اســلامی، دیوان محاسبات کشور و تمامی 
سازمان ها و موسسات وابسته به آن موافقت کردند.

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی گزارش 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مورد طرح 
دو فوریتی شــفافیت قوای ســه گانه و دستگاه های 
اجرایی و ســایر نهادها را بررســی کرده و در نهایت 

ماده یک این طرح را به تصویب رساندند.
بر اســاس ماده ۱ این طرح؛ دستگاه ها، نهادها، 
سازمان ها و موسسات مشمول این قانون عبارتند از:
۱-۱- قوه مقننه شامل مجلس شورای اسلامی، 
دیوان محاســبات کشــور و تمامی ســازمان ها و 

موسسات وابسته به آن
۱-۲هیئــت وزیــران و کلیــه کمیســیون ها 
و کارگروه هــای متشــکل از وزرا یــا نماینــدگان 
دســتگاه های دولتــی، کلیه دســتگاه های اجرایی 
موضوع ماده ۵ قانون مدیریت خدمات کشــوری، 
کلیه وزارتخانه ها، سازمانها، موسسات، شرکت های 

دولتی، موسسات انتفاعی وابسته به دولت، بانک ها 
و موسسات اعتباری دولتی و همچنین دستگاههایی 
که شــمول قانون بر آن ها مستلزم ذکر یا تصریح نام 
است، اعم از اینکه قانون خاص خود را داشته و یا از 
قوانین و مقررات عام تبعیت نمایند ازجمله شرکت 
ملی نفت ایران، شــرکت ملی گاز ایران، شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی ایران، سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران، ســازمان بنادر و کشتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران، ســازمان صدا و سیمای جمهوری 
اســلامی ایران و تمامی موسســات و شرکت های 
تابع یا وابســته به آن ها، سازمان هدفمندی یارانه ها، 
دانشــگاه ها و موسسات آموزشی و پژوهشی اعم از 
دولتی و غیردولتی، دانشگاه آزاد اسلامی و موسسات 
و نهادهــای عمومی غیردولتی ازجمله شــهرداری 
هــا، هلال احمر جمهوری اســلامی ایران و تمامی 
ســازمان ها، موسسات و شرکت های تابع یا وابسته 
به آن ها، صندوق های بازنشستگی از جمله صندوق 
بازنشســتگی کشوری، صندوق بازنشستگی فولاد، 
صندوق بازنشســتگی نفت،  صندوق بازنشستگی 

کارکنان صدا و ســیما، صنــدوق ذخیره فرهنگیان، 
شرکت های دولتی، ســازمان هدفمندی یارانه ها و 
ســازمان تعاون روســتایی، صندوق عشایری بیمه 
سلامت، شرکت ها و بانک هایی که دولت در آن ها 
ســهام دارد، شرکت های غیر دولتی که هیات مدیره 

آن ها توسط دولت مشخص می شود.
۱-۳- قوه قضاییه شــامل دادگســتری، دیوان 
عالی کشــور، دادستانی کل و نیز تمامی سازمان ها، 
موسسات و شرکت های تابع یا وابسته به آنها از جمله 
ســازمان بازرسی کل کشــور، دیوان عدالت اداری، 
ســازمان قضایی نیروهای مسلح، سازمان ثبت اسناد 
و املاک و همچنین شوراهای حل اختلاف، سازمان 
زنــدان ها و اقدامات تامینی  و تربیتی، مراکز قضایی 
مانند دادگاه و دادســرای انقلاب مگر در مواردی که 
سری بودن لازم است، همه شعب تعزیرات حکومتی 

بدوی و تجدید نظر
همچنین نمایندگان جزء ۴ و ۵ ماده ۱ را به منظور 
بررسی بیشتر و رفع ابهامات به کمیسیون امور داخلی 

کشور و شوراها ارجاع دادند.

نماینده مردم لرستان گفت: طبیعتا اجرای طرح اخیر دولت خطرهایی دارد و گرای اقتصادی و کارشناسی مجلس آن بود که اجرا شدن آن بهتر از اجرا 
نشدن آن است اما باید شروط مجلس رعایت شود.

ما می دانیم که اجرای این طرح مخاطراتی دارد. اما گرای اقتصادی و کارشناسی مجلس بر آن 
بود تا انجام دادن آن بهتر از انجام ندادن این طرح است به شرطی که شروط مجلس رعایت شود 
و مردم توجیه شوند. به هرترتیب ما نگران هستیم و تصمیمات بزرگ بدون نگرانی نیست.

سرویس سیاسی- رئیس مجلس 
شــورای اســلامی گفت: اقشاری که 
تاکنــون دریافــت نکرده انــد پس از 
بررســی ها با معوقه به آنهــا پرداخت 

خواهد شد.
محســن زنگنه در جلســه علنی 
مجلس شــورای اســلامی در تذکری 
بیــان کرد: اکنون ماهانه ۲۵ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان یارانه کالاهای اساسی داده 
می شــود. با توجه به نگرانی هایی که در 
سطح جامعه به وجود آمده و برخی از دهک ها مبلغ یارانه را دریافت نکرده اند 
بــه نظرم بهتر بود این یارانه را به همه افراد می دادیم لازم اســت که به مردم 

اعتماد کنیم.
وی در ادامه اظهار کرد: اگر ما مبلغ یارانه کالاهای اساسی را به همه افراد 
می دادیم ماهیانه ۲۵۰۰ میلیارد تومان یارانه بیشتری پرداخت می شد که مبلغ 
زیادی نیســت. ســامانه وزارت رفاه اشکالات فراوانی دارد و مردم به شدت 
از این موضوع معترض هســتند بهتر اســت که ما کل مردم را مشمول یارانه 
کنیم ســپس پس از ارزیابی ها به افرادی که درآمدشان بیشتر است و مشمول 
این طرح نمی شــوند پیامک زده و اطلاع دهیم. در این روزها همه مردم در 
حوزه های انتخابیه به ما در این زمینه اعتراض داشتند. بنده با وزیر اقتصاد نیز 
تلفنی صحبت کردم و ایشــان نیز حرف من را پذیرفتند انتظار می رود رئیس 

مجلس شورای اسلامی در جلسه سران قوا نیز این موضوع را مطرح کنند.
محمد باقر قالیباف در پاســخ به تذکر این نماینده گفت: موضوعی که 
شــما مطرح کردید مساله مهمی اســت مردم توجه داشته باشند که براساس 
اعلام دولت از ۱۰ دهک موجود ۹ دهک شامل این کمک معیشتی شده اند و 
پیش بینی های لازم نیز در حال انجام است. اشکالاتی به وجود آمده و برخی 
از افراد هنوز یارانه دریافت نکرده اند اما مردم مطمئن باشــند افرادی که باید 
یارانه خود را بگیرند آن را دریافت خواهند کرد. باید به ســرعت اصلاحات 

لازم صورت گیرد و یارانه به آنها تعلق گیرد.
وی در ادامه تاکید کرد: در جلسه سران قوا نیز به طور مفصل در این زمینه 
بحث شــد و بعد از این جلســه قرارگاهی که مسئول اجرای این طرح است 
با حضور رئیس جمهور در مجلس شــورای اسلامی جلسه تشکیل دادند تا 
این موضوع را بررســی کنند. مردم مطمئن باشند اگر با تاخیر هم باشد یارانه 
به دهک هایی که باید تعلق می گیرد و جای هیچ نگرانی نیســت فقط تفاوت 
میان ۳۰۰ تا ۴۰۰ تومان اســت که ان شــاءالله به سرعت حل خواهد شد مردم 

نگران نباشند.

ســرویس سیاسی- نماینده مردم 
قائمشــهر در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: بســیاری از افرادی که یارانه ۴۵ 
هــزار تومانی دریافت مــی کردند، در 
جریان پرداخــت یارانه جدید، حذف 
شده اند، در واقع ضرایبی که برای درآمد 
مردم در نظر گرفته شــده، کارشناســی 

نیست.
کمال علیپور خنکداری در جریان 
بررســی طرح شــفافیت قوای سه گانه 
و دســتگاه هــای اجرایی و ســایر نهادها، با بیان اینکــه در روزهای جاری 
موضــوع هدفمند و عادلانه کردن یارانه ها مطرح اســت، گفت: امیدواریم 
 دولت در انجام جراحی اقتصادی که شــروع کرده، باعث رفع نگرانی مردم

 شود.
نماینده مردم قائمشهر، سوادکوه، جویبار سیمرغ و سوادکوه شمالی در 
مجلس با اشــاره به ملاقات های مردمی خود افزود: بســیاری از افرادی که 
یارانــه ۴۵ هزار تومانی دریافت می کردند، در جریان پرداخت یارانه جدید، 
حذف شــده اند، در واقع ضرایبی که برای درآمد مردم در نظر گرفته شــده، 

کارشناسی نیست. 
به طور مثال فردی یک دســتگاه پراید خریداری کرده، اما به وی گفته 
می شــود که به دلیل خرید این خودرو مشمول دریافت یارانه جدید نیست 

که این موضوعات باید حل و نگرانی مردم رفع شود.
وی تصریــح کرد: باید به گونه ای عمل شــود که وضعیت نابســامان 
اقتصادی برای کشــور ایجاد نشود، البته مجلس انقلابی از جراحی اقتصادی 

دولت دفاع می کند.

سرویس سیاســی- نایب رئیس 
کمیســیون صنایع و معــادن مجلس با 
بیان اینکه یارانه باید به دســت مصرف 
کنندگان و نیازمندان برســد، از گرانی و 

نبود نظارت جدی در بازار انتقاد کرد.
ســیدجواد حســینی کیا مجلس 
شورای اسلامی در جریان بررسی طرح 
شــفافیت قوای سه گانه و دستگاه های 
اجرایی و ســایر نهادها، گفت: در حال 
حاضــر و با حذف ارز ترجیحی، گرانی 
بیداد می کند و نظارت جدی نیز وجود ندارد، مردم فریاد می زنند و کســی 
پاسخگو نیست، تقاضا دارم دستور رسیدگی فوری به این موضوع داده شود 

که فضای جامعه بیش از این ملتهب نشود.
نماینده مردم ســنقر در مجلس یازدهم افزود: خواســته مردم این است 
که مشــکلات حل شــود و یارانه به درست مصرف کننده واقعی و نیازمندان 
برســد. در شــرایط کنونی باید وحدت و همدلی حاکم باشــد، اما کار باید 

اصولی پیش رود.

قالیباف رئیس مجلس: 

مشکلات بوجود آمده در پرداخت 
یارانه  به جاماندگان سریعا حل شود

علیپور در صحن علنی مجلس:

ضرایبی که برای درآمد برخی افراد 
در نظر گرفته شده، کارشناسی نیست

حسینی کیا در صحن علنی مجلس:

با حذف ارز ترجیحی، گرانی بیداد 
می کند و نظارت جدی وجود ندارد

علی جدی نماینده مجلس؛ 

با دولت شرط کردیم هزینه  سبد خانوارها افزایش پیدا نکند

با رای نمایندگان؛

قوه مقننه شفاف می شود
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ســرویس سیاســی- یک نماینده مجلس 
گفت: قرار اســت وزیر جهاد در جلسه  کمیسیون 
کشاورزی برای بررسی این که بن کارت یا کالابرگ 

الکترونیکی چیست، توضیحاتی ارائه دهد.
علــی جدی دربــاه اصلاح نظــام پرداخت 
یارانه ها توسط دولت گفت: اصلاح نظام پرداخت 
یارانــه ضروتی بود که از قدیم مجلس و دولت به 
دنبالش بودند و می خواســتند انجامش دهند اما به 
اراده نمی رسید چراکه قطعا در جامعه ممکن است 

در یک مقطع کوتاهی مردم را به سختی بیندازد. 
نماینده مردم شیروان خاطرنشان کرد: هنگامی 
که قرار اســت یک کار بزرگی انجام دهید ممکن 
است مقداری سختی هم به وجود بیاد اما در مجموع 

به نفع مردم و اقتصاد کشور است. 
وی افزود: در گذشته یارانه ای با ارز ۴ هزار و 
۲۰۰ تومانی به بدنه کشــور در اثر واردات نهاده ها، 
دانه هــای روغنی و کالاهای اساســی مثل روغن، 

گوشت مرغ و شکر و کالاهای شبیه به این ها تزریق 
می شد و عملًا در مسیر از زمانی که وارد می شدند تا 
دست مردم برسند یک رقم سنگینی پرِت می شد و 
عملًا به دست مصرف کننده نهایی که مردم هستند 
نمی رسید که همین امر یک مقداری زمینه فساد در 
بخش هــای مختلف ایجاد کرده بود که منافع مردم 
عملًا در جیب برخی از دلال ها و برخی افراد خاص 
می رفت و این اشکال باید برطرف می شد که با این 

کار به اعتقاد من مرتفع می شود. 
این نماینده مجلس شــورای اسلامی افزود: 
در اقلامــی مانند روغن، مرغ و برخی در کالاهای 
اساســی که قبلًا یارانه در آن نهفته بود بر اثر میزان 
مصرف مردم می آمدند یارانه اســتفاده می کردند؛ 
به طور مثال  شــخصی کــه متمول بود ممکن بود 
ماهی ۳ کیلو روغن و ۱۰ کیلو مرغ مصرف کند و به 
همین میزان یارانه بیشتری نصیبش شود و شخص 
دیگری که در روســتا زندگی می کرد، شاید در ماه 

یک کیلو مرغ و یا ۲ کیلو روغن مصرف نکند و از 
این یارانه عملًا بی بهره بود بنابراین دولت امروز آمد 
نظام عادلانه ای را تعریف کرد و این رقم را در اختیار 
خود مردم قرار می دهد و سهم شــان را به خودشان 
داده است آنان می توانند آن چیزی که نیازشان است 
را تامین کنند و این به نظر من یک مقداری عدالت 

را ایجاد می کند.
جدی تاکید کرد: تا زمانی که این طرح جا بیفتد 
و مردم منافع شان را حفظ کنند در این قضیه باید یک 
نظارت قوی وجود داشــته باشد تا سوءاستفاده ای 
صــورت نگیرد و یا به عبارتــی بعضی از اجناس 
احتکار نشــود و بعضــی از کالاها به بهانه افزایش 

قیمت کالاهای اساسی افزایش قیمت پیدا نکنند. 
وی گفــت: اصلاح نظــام پرداخت یارانه ها 
قطعاً به نفع مردم است، برخی از دولت ها از ترس 
اینکه اعتبارشــان را از دســت دهند و یا در جامعه 
نارضایتی ایجاد نشود این کار را انجام نمی دادند اما 
ایــن دولت به میدان آمده و مجلس هم در کنارش 
است تا یک اتفاق خوب بیفتد و جراحی اقتصادی 

صورت گیرد.
نماینده شــیروان دربــاره دادن بن کارت از 
ماه هــای آینده به افراد گفــت: نمایندگان مجلس 
اختیار ارائه یارانه به صورت بن کارت یا رقم ریالی 
را به دولت داده اند اما چیزی که برای دولت شــرط 
کرده ایم، این است که هزینه های سبد خانوار مردم 

افزایشی پیدا نکند.
وی ادامــه داد : قرار اســت وزیــر جهاد در 
جلسه امروز کمیسیون کشــاورزی برای بررسی 
این که بن کارت یا کالابرگ الکترونیکی چیســت 
توضیحاتی ارائه دهد. دولت هم در این قضیه قول 
داده تا زمانی که این کالابرگ قطعی نشده است این 

یارانه های پرداختی ادامه پیدا کند.


